

# 考古精華

中国社会科学院考古研究所建所四十年纪念

中国社会科学院考古研究所 编著

科学出版社

考 古 学 专 刊

乙种第二十九号

# 考 古 精 华

——中国社会科学院考古研究所建所四十年纪念——

中国社会科学院考古研究所 编著

科学出版社

1993

# **SELECT ARCHAEOLOGICAL FINDS**

Album to the 40th Anniversary of the Founding  
of the Institute of Archaeology,  
Chinese Academy of Social Sciences

Institute of Archaeology, CASS



Science Press

(京)新登字092号

## 考古精华

中国社会科学院考古研究所建所四十年纪念

中国社会科学院考古研究所 编著

责任编辑 姚平录 王玉生

科学出版社出版

北京东黄城根北街16号

邮政编码：100717

北京百花彩印有限公司印刷

新华书店北京发行所发行 各地新华书店经售

\*

1993年11月第一版 开本：787×1092 1/10

1993年11月第一次印刷 印张：40

印数：1—2 000 插页：2

ISBN 7-03-003274-8/K·39

定价：550.00元

# 前言

这本图录是为纪念中国社会科学院考古研究所建所 40 周年而编辑的。1990 年 8 月 1 日至 11 月 30 日曾在北京故宫博物院乾清宫西庑举办过“中国社会科学院考古研究所 40 年研究成果展览”，展出了 31 个项目，611 件（组）展品。这本图录所收项目、遗物，便是在这个展览会的展出项目和展品基础之上，重新调整扩充而成。分为史前时期、夏商周时期、汉唐及其以后时期三个部分，选择在学术上有重要意义的项目 55 个，各类遗物 588 件（组），并配以适当的遗址现场照片和图表，用形象的材料来表现我们考古所这 40 年的科学研究成果。

中国社会科学院考古研究所成立于 1950 年 8 月 1 日。40 年来先后在 26 个省、市、自治区的 200 个市、县从事田野考古工作，为研究中国考古学的重要课题，有计划、有重点地开展了一系列大规模调查发掘（其中部分发掘项目是与兄弟单位合作进行的）。本图录中所收录的是一部分有代表性的成果。

考古研究所田野考古的开展是围绕着研究课题而进行的。主要课题可以概括为以下三个方面：(1) 中国史前史的研究。如早期新石器文化的发现和我国农业、畜牧业起源探索；黄河流域及毗邻地区新石器文化区系类型的研究；典型聚落遗址和氏族墓地的研究，以及与它们相关的社会经济形态、社会组织结构的变化和发展的研究。(2) 中国文明的起源和古代社会的研究。以夏文化探索为契机，进而研究中国文明的起源、文明社会的产生；同时开展商周时期古代社会的考古学研究。(3) 中国古代城市的考古学研究。首先是早期城市形态的研究；重点是汉唐都城的考古学研究；并从历代城市发展的规律中阐明中国古代史上的问题。其它如古代手

工业和北方少数民族等方面的考古学研究，也都作出了成绩。

中国古代文化在世界文化史上占有重要地位。考古研究所的研究工作要通过对我国考古学和古代文化的研究，来弘扬中华民族的文化，并为世界文化史的研究作出贡献。如果这本图录能够在世界文化史的研究方面起到一定作用的话，便达到了我们的目的。

## PREFACE

The present album is compiled to commemorate the 40th anniversary of the founding of the Institute of Archaeology, Chinese Academy of Social Sciences. On August 1st—November 30th 1990, the ‘Exhibition of Research Achievements Made by the Institute of Archaeology, Chinese Academy of Social Sciences for 40 years’ was held in Beijing, in the western gallery of the Qianqinggong Palace, the Palace Museum, where 611 exhibits (or groups of finds) of 31 items were put on display. The album is just based on the exhibition, and rearrangement and enlargement are made to the items and exhibits. It is divided into three parts: prehistoric times, Xia, Shang and Zhou periods, and Han and Tang periods and after, and is composed of 55 academically important items, which include 588 select objects (or groups of finds) of various kinds as well as appropriate photos of excavation scenes and diagrams of archaeological sites, so that the research achievements of the Institute for the 40 years can be illustrated figuratively.

The Institute of Archaeology, Chinese Academy of Social Sciences was founded on August 1st 1950. During the last 40 years field work has been carried out in about 200 counties and cities across 26 provinces, provincial grade cities and autonomous regions (including that done in cooperation with other archaeological institutions), and a series of well-planned priority surveys and excavations has been undertaken on a large scale for the purpose of studying outstanding problems in Chinese archaeology. What is collected in the album is a representative part of the achievements.

The archaeological field work of the Institute is done around academic problems. The main ones can be summarized as the following three aspects: (1) Researches on Chinese prehistory. For example, the discovery of early Neolithic cultures and the inquiry on the origin of agriculture and animal husbandry in China; the study of the regional systems and types of Neolithic cultures in the Yellow

River valley and its adjoining areas; the study of type settlements and clan cemeteries, as well as the changes and development in socioeconomic formation and social organization structure they concern. (2) Researches on the origin of Chinese civilization and the society of ancient China. They include researching into the rise of Chinese civilization and civilized society with the inquiry on the Xia culture as an opportunity, and archaeologically studying ancient society in the Shang-Zhou period. (3) The archaeological study of cities in ancient China. This is started with researching into the forms of early cities, places emphasis upon the study of capitals in the Han – Tan period, and clarifies questions in the history of ancient China in terms of the development laws of ancient cities. Besides, achievements have also been made in the Institute's archaeological studies of ancient handicrafts, northern ethnic minorities, etc.

Ancient Chinese culture occupies an important place in the culture history of the world. It is a task of the Institute to propagate the Chinese nation's culture and to make contributions to the study of world culture history through its archaeological researches on ancient China, especially on her culture. Therefore, if the present album can play a certain role in the study of world culture history, then the aim of the compilation of this book will have been reached.

# 目 录

## 前言

<b>一、史前时期</b> .....	(1)
1. 旧石器时代晚期的小南海、下川遗址 .....	(2)
2. 新石器时代较早阶段的裴李岗文化和白家文化 .....	(5)
3. 仰韶文化半坡类型的半坡、北首岭和横阵遗址 .....	(12)
4. 三门峡庙底沟遗址的仰韶文化庙底沟类型和庙底沟二期文化遗存 .....	(22)
5. 河南龙山文化的后冈、三里桥、煤山、王油坊遗址 .....	(31)
6. 陕西龙山文化的客省庄、赵家来遗址 .....	(38)
7. 襄汾陶寺遗址的中原龙山文化陶寺类型遗存 .....	(43)
8. 滕县北辛遗址的北辛文化遗存 .....	(51)
9. 大汶口文化的兖州王因、曲阜西夏侯等墓地 .....	(54)
10. 胶县三里河遗址的大汶口文化和山东龙山文化遗存 .....	(62)
11. 山东龙山文化的潍坊姚官庄、鲁家口遗址和临朐朱封大墓 .....	(68)
12. 平度岳石遗址为代表的岳石文化 .....	(72)
13. 青海柳湾的马家窑、齐家等文化墓地 .....	(74)
14. 天水师赵村遗址的仰韶、马家窑、齐家等文化遗存.....	(80)
15. 永靖大何庄、秦魏家的齐家文化墓地 .....	(82)
16. 枝江关庙山遗址的大溪文化遗存 .....	(85)
17. 京山屈家岭遗址的屈家岭文化遗存 .....	(91)
18. 鄖县青龙泉遗址的仰韶文化、屈家岭文化和青龙泉三期文化遗存 .....	(94)
19. 黄梅塞墩的薛家岗等文化墓地 .....	(98)
20. 敖汉旗兴隆洼遗址的兴隆洼文化遗存.....	(101)
21. 赤峰及其附近地区的赵宝沟文化遗存.....	(105)
22. 赤峰及其附近地区的红山文化遗存.....	(108)
23. 巴林左旗的富河文化遗存.....	(112)
<b>二、夏商周时期</b> .....	(115)
24. 偃师二里头遗址.....	(116)
25. 敖汉旗大甸子夏家店下层文化遗址.....	(127)
26. 偃师商城遗址.....	(136)

27. 安阳殷墟遗址	(142)
28. 滕县前掌大商代遗址	(168)
29. 长武碾子坡先周遗址	(173)
30. 长安丰镐遗址	(178)
31. 北京琉璃河西周遗址	(191)
32. 三门峡上村岭虢国墓地	(200)
33. 洛阳东周城址和墓葬	(209)
34. 三门峡后川东周墓地	(214)
35. 辉县固围村大墓和琉璃阁车马坑	(220)
36. 大冶铜绿山古铜矿遗址	(225)
37. 赤峰地区的夏家店上层文化遗址	(229)
38. 张家口白庙墓地	(233)
39. 新疆和静县察吾乎沟口墓地	(236)
 三、汉唐及其以后时期	(241)
40. 汉长安城及杜陵陵园遗址	(242)
41. 满城汉墓	(251)
42. 广州西汉南越王墓	(259)
43. 汉魏洛阳城遗址	(265)
44. 偃师杏园东汉壁画墓	(272)
45. 曹魏——北朝邺城遗址	(276)
46. 磁县湾漳北朝壁画墓	(280)
47. 隋大兴唐长安城遗址	(286)
48. 西安郊区隋唐墓	(295)
49. 隋唐东都洛阳城遗址	(305)
50. 隋唐扬州城遗址	(311)
51. 渤海上京龙泉府城遗址	(315)
52. 高昌回鹘佛寺遗址	(319)
53. 元大都城遗址	(324)
54. 成都凤凰山明墓	(333)
55. 龙泉窑、建窑、南宋官窑和灵武窑遗址	(338)
 附录	
考古研究所考古发掘年表	(350)
 后记	(370)

# CONTENTS

## Preface

I . Prehistoric Times .....	(1)
1. Upper Palaeolithic Sites at Xiaonanhai and Xiachuan .....	(2)
2. Earlier Neolithic Peiligang and Baijia Cultures .....	(5)
3. Banpo, Beishouling and Hengzhen Sites of the Banpo Type, Yangshao Culture .....	(12)
4. Remains of the Yangshao Culture Miaodigou Type and Miaodigou I Culture on the Miaodigou Site in Sanmenxia .....	(22)
5. Hougang, Sanliqiao, Meishan and Wangyoufang Sites of the Henan Longshan Culture .....	(32)
6. Keshengzhuang and Zhaojialai Sites of the Shaanxi Longshan Culture .....	(38)
7. Remains of the Taosi Type, Central Plains Longshan Culture on the Taosi Site in Xiangfen .....	(43)
8. Remains of the Beixin Culture on the Beixin Site in Tengxian .....	(51)
9. Yanzhou Wangyin, Qufu Xixiahou and Other Cemeteries of the Dawenkou Culture .....	(54)
10. Remains of the Dawenkou and Shandong Longshan Cultures on the Sanlihe Site in Jiaoxian .....	(62)
11. Yaoguanzhuang and Lujiakou Sites in Weifang and Large Zhufeng Tombs in Linqu, the Shandong Longshan Culture .....	(68)
12. Yueshi Culture Represented by the Yueshi Site in Pingdu .....	(72)
13. Cemetery of the Majiayao, Qijia and Other Cultures at Liuwan, Qinghai .....	(74)
14. Remains of the Yangshao, Majiayao and Qijia Cultures on the Shizhaocun Site in Tianshui .....	(80)
15. Qijia Culture Cemeteries at Dahezhuang and Qinweijia, Yongjing .....	(82)
16. Remains of the Daxi Culture on the Guanmiaoshan Site in Zhijiang .....	(85)
17. Remains of the Qujialing Culture on the Qujialing Site in Jingshan .....	(91)
18. Remains of the Yangshao, Qujialing and Qinglongquan II Cultures on the Qinglongquan Site in Yunxian .....	(94)
19. Cemetery of the Xuejiagang and Other Cultures at Saidun, Huangmei .....	(98)
20. Remains of the Xinglongwa Culture on the Xinglongwa Site in Aohan Banner .....	(101)
21. Remains of the Zhaobaogou Culture in Chifeng and Its Vicinity .....	(105)
22. Remains of the Hongshan Culture in Chifeng and Its Vicinity .....	(108)
23. Remains of the Fuhe Culture in Barin Left Banner .....	(112)

<b>I . Xia , Shang and Zhou Periods .....</b>	(115)
24. Erlitou Site in Yanshi .....	(116)
25. Dadianzi Site of the Lower Xiajadian Culture in Aohan Banner .....	(127)
26. Ruined Shang City in Yanshi .....	(136)
27. Yin Ruins near Anyang .....	(142)
28. Shang Site at Qianzhangdai, Tengxian .....	(168)
29. Pre-dynastic Zhou Site at Nianzipo, Changwu .....	(173)
30. Feng and Hao Sites in Chang'an .....	(178)
31. Western Zhou Site at Liulihe near Beijing .....	(191)
32. Cemetery of the Guo State at Shangcunling, Sanmenxia .....	(200)
33. Eastern Zhou City – site and Tombs in Luoyang .....	(209)
34. Eastern Zhou Cemetery at Houchuan, Sanmenxia .....	(214)
35. Large Tombs at Guweicun and a Horse – and – chariot Burial Pit at Liulige, Huixian County .....	(220)
36. Site of the Ancient Copper Mine at Tonglushan, Daye .....	(225)
37. Sites of the Upper Xiajadian Culture in the Chifeng Region .....	(229)
38. Baimiao Cemetery near Zhangjiakou .....	(233)
39. Cemeteries at the Chawuhu Pass, Hejing County, Xinjiang .....	(236)
<b>II . Han and Tang Periods and After .....</b>	(241)
40. Ruined Han Chang'an City and Duling Mausoleum Precinct .....	(242)
41. Han Tombs in Mancheng .....	(251)
42. Nanyue King's Tomb of the Western Han Period in Guangzhou .....	(259)
43. Ruined City of Han – Wei Luoyang .....	(265)
44. Painted Tomb of the Eastern Han Period at Xingyuan, Yanshi .....	(272)
45. Ruined Cities of Yecheng of the Cao Wei—Northern Dynasties Period .....	(276)
46. Painted Tomb of the Northern Dynasties at Wanzhang, Cixian County .....	(280)
47. Ruined City of Sui Dynasty Daxing and Tang Dynasty Chang'an .....	(286)
48. Sui and Tang Tombs in the Suburbs of Xi'an .....	(295)
49. Ruined City of Luoyang, the Eastern Capital of the Sui and Tang Dynasties .....	(305)
50. Ruined City of Yangzhou of the Sui and Tang Dynasties .....	(311)
51. Ruins of Longquanfu City, the Upper Capital of Bohai .....	(315)
52. Ruins of the Khoco Uighur Buddhist Temple .....	(319)
53. Ruins of the Great Capital of the Yuan Dynasty .....	(324)
54. Ming Tomb at Fenghuang Hill near Chengdu .....	(333)
55. Sites of the Longquan Yao, Jian Yao, Southern Song Guan Yao and Lingwu Yao .....	(338)
<b>Appendix</b>	
Chronology of the Archaeological Excavations Carried out by the Institute .....	(357)
<b>Postscript .....</b>	(370)

# 图 版 目 录

一	河南安阳小南海旧石器时代晚期石器	(3)
二	山西沁水下川旧石器时代晚期石器	(4)
三	河南新郑裴李岗遗址裴李岗文化遗物	(6)
四	河南郟县水泉遗址裴李岗文化遗物	(7)
五	水泉裴李岗文化遗物	(8)
六	陕西临潼白家遗址白家文化遗物	(9)
七	甘肃天水西山坪遗址上、下层文化遗物	(10)
八	陕西宝鸡北首岭遗址下层文化遗物	(11)
九	陕西西安半坡仰韶文化遗址	(13)
一〇	半坡仰韶文化房基	(14)
一一	半坡仰韶文化遗物	(15)
一二	陕西宝鸡北首岭仰韶文化遗物	(16)
一三	北首岭仰韶文化遗物	(17)
一四	北首岭仰韶文化遗物	(18)
一五	北首岭仰韶文化遗物	(19)
一六	北首岭仰韶文化遗物	(20)
一七	陕西华阴横阵仰韶文化墓地	(21)
一八	河南三门峡庙底沟遗址	(23)
一九	庙底沟仰韶文化遗物	(24)
二〇	庙底沟仰韶文化遗物	(25)
二一	庙底沟仰韶文化遗物	(26)
二二	陕西华阴西关堡仰韶文化遗物	(27)
二三	河南三门峡庙底沟遗址庙底沟二期文化遗物	(28)
二四	庙底沟遗址庙底沟二期文化遗物	(29)
二五	陕西武功浒西庄庙底沟二期文化遗物	(30)
二六	河南安阳后岗河南龙山文化遗物	(33)
二七	后岗河南龙山文化遗物	(34)
二八	河南三门峡三里桥、临汝煤山河南龙山文化遗物	(35)
二九	河南洛阳西干沟河南龙山文化遗物	(36)

三〇	河南永城王油坊河南龙山文化遗物	(37)
三一	陕西长安客省庄陕西龙山文化遗物	(39)
三二	客省庄陕西龙山文化遗物	(40)
三三	客省庄陕西龙山文化遗物	(41)
三四	陕西武功赵家来陕西龙山文化遗迹、遗物	(42)
三五	山西襄汾陶寺龙山文化墓地	(44)
三六	陶寺龙山文化墓地遗物	(45)
三七	陶寺龙山文化墓地异形陶器	(46)
三八	陶寺龙山文化墓地遗物	(47)
三九	陶寺龙山文化墓地遗物	(48)
四〇	陶寺龙山文化遗址遗物	(49)
四一	陶寺龙山文化遗址遗物	(50)
四二	山东滕县北辛遗址北辛文化遗物	(52)
四三	北辛遗址北辛文化遗物	(53)
四四	山东大汶口文化墓葬	(55)
四五	山东兖州王因大汶口文化遗物	(56)
四六	王因大汶口文化遗物	(57)
四七	山东曲阜西夏侯大汶口文化遗物	(58)
四八	西夏侯大汶口文化遗物	(59)
四九	安徽蒙城尉迟寺大汶口文化遗物	(60)
五〇	尉迟寺大汶口文化遗物	(61)
五一	山东胶县三里河大汶口文化狗形陶鬶	(63)
五二	三里河大汶口文化猪形陶鬶	(64)
五三	三里河大汶口文化、山东龙山文化遗物	(65)
五四	三里河山东龙山文化遗物	(66)
五五	三里河山东龙山文化遗物	(67)
五六	山东潍坊姚官庄山东龙山文化陶鬶	(69)
五七	姚官庄山东龙山文化遗物	(70)
五八	山东临朐朱封山东龙山文化遗物	(71)
五九	山东牟平照格庄岳石文化遗物	(73)
六〇	青海乐都柳湾墓地	(75)
六一	柳湾马家窑文化人像饰彩陶壶	(76)
六二	柳湾马家窑文化遗物	(77)
六三	柳湾马家窑文化遗物	(78)
六四	柳湾齐家文化遗物	(79)
六五	甘肃天水师赵村马家窑文化遗物	(81)
六六	甘肃永靖秦魏家齐家文化墓地	(83)
六七	秦魏家齐家文化遗物	(84)

六八	湖北枝江关庙山大溪文化遗物	(86)
六九	关庙山大溪文化遗物	(87)
七〇	关庙山大溪文化遗物	(88)
七一	关庙山大溪文化遗物	(89)
七二	关庙山屈家岭文化遗物	(90)
七三	湖北京山屈家岭遗址屈家岭文化遗物	(92)
七四	屈家岭遗址屈家岭文化遗物	(93)
七五	湖北郧县青龙泉屈家岭文化遗迹、遗物	(95)
七六	青龙泉遗址三期文化遗物	(96)
七七	湖北枣阳雕龙碑新石器时代遗物	(97)
七八	湖北黄梅塞墩薛家岗文化遗物	(99)
七九	塞墩薛家岗文化遗物	(100)
八〇	内蒙古敖汉旗兴隆洼遗址	(102)
八一	兴隆洼遗址兴隆洼文化遗物	(103)
八二	兴隆洼遗址兴隆洼文化遗物	(104)
八三	敖汉旗赵宝沟遗址赵宝沟文化遗物	(106)
八四	敖汉旗小山赵宝沟文化遗物	(107)
八五	内蒙古翁牛特旗小善德沟赵宝沟文化遗物	(109)
八六	敖汉旗西台红山文化遗物	(110)
八七	内蒙古赤峰地区红山文化遗物	(111)
八八	内蒙古巴林左旗富河文化遗物	(113)
八九	内蒙古巴林左旗富河文化遗物	(114)
九〇	河南偃师二里头宫殿遗址	(117)
九一	二里头遗址遗物	(118)
九二	二里头遗址遗物	(119)
九三	二里头遗址遗物	(120)
九四	二里头遗址遗物	(121)
九五	二里头遗址遗物	(122)
九六	二里头遗址遗物	(123)
九七	二里头遗址早期遗物	(124)
九八	二里头遗址早期遗物	(125)
九九	二里头遗址晚期遗物	(126)
一〇〇	内蒙古敖汉旗大甸子夏家店下层文化墓地	(128)
一〇一	大甸子 612 号墓遗物	(129)
一〇二	大甸子 612 号墓彩绘陶罐	(130)
一〇三	大甸子 612 号墓遗物	(131)
一〇四	大甸子 612 号墓遗物	(132)
一〇五	大甸子墓地遗物	(133)

一〇六	大甸子墓地遗物	(134)
一〇七	大甸子墓地玉石项饰	(135)
一〇八	河南偃师商城遗址	(137)
一〇九	偃师商城一号小城四号宫殿基址	(138)
一一〇	偃师商城遗址遗物	(139)
一一一	偃师商城遗址遗物	(140)
一一二	偃师商城遗址遗物	(141)
一一三	河南安阳三家庄殷墟早期铜器	(143)
一一四	安阳殷墟遗址	(144)
一一五	安阳武官村大墓	(145)
一一六	安阳后冈祭祀坑及其遗物	(146)
一一七	殷墟妇好墓遗物	(147)
一一八	殷墟妇好墓遗物	(148)
一一九	殷墟妇好墓遗物	(149)
一二〇	殷墟妇好墓遗物	(150)
一二一	殷墟妇好墓遗物	(151)
一二二	殷墟妇好墓遗物	(152)
一二三	殷墟妇好墓遗物	(153)
一二四	殷墟妇好墓遗物	(154)
一二五	殷墟妇好墓遗物	(155)
一二六	殷墟妇好墓遗物	(156)
一二七	殷墟妇好墓遗物	(157)
一二八	殷墟妇好墓遗物	(158)
一二九	安阳郭家庄 160 号墓遗物	(159)
一三〇	安阳郭家庄殷代车马坑	(160)
一三一	安阳武官村 259 号墓遗物	(161)
一三二	安阳大司空村殷墓遗物	(162)
一三三	安阳大司空村殷墓遗物	(163)
一三四	殷墟西区墓葬遗物	(164)
一三五	殷墟西区墓葬遗物	(165)
一三六	安阳小屯西地殷代甲骨文	(166)
一三七	安阳小屯南地殷代甲骨文	(167)
一三八	山东滕县前掌大商墓遗物	(169)
一三九	前掌大商墓遗物	(170)
一四〇	前掌大商墓遗物	(171)
一四一	前掌大商墓遗物	(172)
一四二	陕西长武碾子坡遗址先周文化遗物	(174)
一四三	碾子坡遗址先周文化遗物	(175)

一四四	碾子坡遗址先周文化遗物	(176)
一四五	碾子坡遗址先周文化遗物	(177)
一四六	陕西长安沣西西周遗址	(179)
一四七	长安张家坡窖藏西周晚期铜器	(180)
一四八	张家坡西周井叔墓地	(181)
一四九	张家坡西周井叔墓地铜器	(182)
一五〇	张家坡井叔墓地遗物	(183)
一五一	张家坡井叔墓地遗物	(184)
一五二	张家坡井叔墓地遗物	(185)
一五三	张家坡井叔墓地遗物	(186)
一五四	张家坡井叔墓地遗物	(187)
一五五	张家坡井叔墓地玉佩	(188)
一五六	张家坡西周墓地遗物	(189)
一五七	张家坡西周墓地铜盨及铭文拓片	(190)
一五八	北京房山琉璃河西周燕国墓地 1100 号车马坑和 1046 号大墓	(192)
一五九	琉璃河 1193 号大墓	(193)
一六〇	琉璃河 1193 号大墓遗物	(194)
一六一	琉璃河 1193 号大墓铜盨	(195)
一六二	琉璃河 1193 号大墓遗物	(196)
一六三	琉璃河 1193 号大墓遗物	(197)
一六四	琉璃河西周墓遗物	(198)
一六五	琉璃河西周墓遗物	(199)
一六六	河南三门峡虢国墓地车马坑	(201)
一六七	三门峡虢太子墓遗物	(202)
一六八	三门峡虢太子墓编钟	(203)
一六九	三门峡虢国墓遗物	(204)
一七〇	三门峡虢国墓兽形铜豆	(205)
一七一	三门峡虢国墓遗物	(206)
一七二	三门峡虢国墓遗物	(207)
一七三	三门峡虢国墓遗物	(208)
一七四	洛阳东周城遗址	(210)
一七五	洛阳中州路东周墓遗物	(211)
一七六	洛阳长乐路 194 号战国墓编钟	(212)
一七七	洛阳长乐路 194 号战国墓编镈	(213)
一七八	河南三门峡后川 2040 号战国墓遗物	(215)
一七九	后川 2040 号战国墓遗物	(216)
一八〇	后川 2040 号战国墓遗物	(217)
一八一	后川 2040 号战国墓遗物	(218)